

News & Letters — Nouvelles & Lettres

New internet resources on Benin

We are pleased to announce that the Benin pages of the African Bird Club web site <www.africanbirdclub.org/countries/Benin/introduction.html> have undergone a major revision to include new pages on geography, IBA, hotspots, visiting and conservation, as well as many new photographs, links and an up-to-date country checklist. They now provide a wealth of information on bird species and where to find them, special sites with conservation potential, and practical information about Benin, which should be helpful to tourists, as well as to residents planning off-the-beaten-track trips to learn about their local birds.

Benin has great potential as an emerging ecotourism and birding destination and we hope that you will find the site useful and attractive. Many thanks are due to John Caddick, Bob Dowsett and Françoise Dowsett-Lemaire for their work to produce this revision.

Bruno Portier
African Bird Club country recorder and checklist compiler for Benin
<brunoportier@yahoo.fr>

Society Notices — Informations de la Société

Peter Denzil Alexander-Marrack (1946–2011)

Peter Alexander-Marrack was born in 1946 in Hammersmith, London, and educated at Hendon County Grammar School, and Corpus Christi College, Cambridge (1965–71). He obtained a double first in Natural Sciences, specialising in Geology, and gained a Ph.D. for his geological work in east Greenland. He was a member of the Cambridge Bird Club, and also took part in a university botanical expedition to Turkey.

Peter joined the Shell Group in 1971, specialising in the geological interpretation of seismic data for oil and gas exploration. After basic training, he worked in the Netherlands, Brunei and Sarawak, Nigeria (1977–81), Thailand, Gabon (1986–90) and Norway. In 1994, he married Jo Draisma, whom he had first met in Borneo.

Peter was a member of the Nigerian Field Society and was Secretary of the Society's Resident Committee from 1980–1. He joined the Nigerian Ornithologists' Society in 1977 and was a member of WAOS ever since. He wrote three papers on birds in Nigeria and Gabon for *Malimbus* (see below), and also helped the Editor by refereeing many papers and reviewing publications on central Africa, including after he moved back to Europe. In Norway Peter and Jo joined the Norsk Ornitologisk Forening and, before they left, NOF asked Peter to give a presentation about birds in Gabon.

Peter was always a birdwatcher, and was also interested in butterflies, dragonflies, spiders, robber flies, orchids and nature in general. In 2000, he took early retirement and he and Jo moved to Heerenveen in the Netherlands, where they enjoyed many trips looking at plant and animal life, and he also researched his family history. In January 2010, he was diagnosed with an incurable cancer, which at first confined him to a wheel chair though later he was only able to watch the garden birds from his bed. But he still enjoyed reading *Malimbus* and appreciated an article in the September 2011 issue on the Loango Weaver, which he had studied himself in Gabon. He died on 25 December 2011.

Council is very grateful to Jo Alexander-Marrack for contributing to this small memorial, and we extend our sympathies and best wishes to her on behalf of Peter's friends in the Society.

W.A.O.S. Council

P.D. Alexander-Marrack: articles in *Malimbus* / articles dans *Malimbus*

ALEXANDER-MARRACK P. (1992) Nearctic vagrant waders in the Cap Lopez area, Gabon. *Malimbus* 14: 7–10.

ALEXANDER-MARRACK P. (1994) Notes on a breeding colony of the African River Martin *Pseudochelidon eurystomina* in Gabon. *Malimbus* 16: 1–9.

ALEXANDER-MARRACK P. (1994) Reviews of *Enquête Faunistique dans la Forêt du Mayombe et Check-liste des Oiseaux et des Mammifères du Congo* (F. Dowsett-Lemaire & R.J. Dowsett, 1989) and of *Flore et Faune du Bassin du Kouilou (Congo) et leur Exploitation* (ed. by R.J. Dowsett & F. Dowsett-Lemaire, 1991). *Malimbus* 16: 61–62.

ALEXANDER-MARRACK P.D., AARONSON M.J., FARMER R., HOUSTON W.H. & MILLS T.R. (1985) Some changes in the bird fauna of Lagos, Nigeria. *Malimbus* 7: 121–127.

Peter Denzil Alexander-Marrack (1946–2011)

Peter Alexander-Marrack naquit en 1946 à Hammersmith, Londres, et fut élève du lycée du Hendon, puis du Collège Corpus Christi à Cambridge (1965–71). Il obtint sa licence avec distinction en Sciences Naturelles, spécialité Géologie, et un Ph.D. pour son étude géologique dans l'Est du Groenland. Il fut membre du Cambridge Bird Club, et participa aussi à une expédition botanique de l'université en Turquie.

Peter rejoignit le groupe Shell en 1971, en se spécialisant dans l'interprétation géologique des données sismiques de la recherche de pétrole et de gaz. Après ses débuts professionnels, il fut affecté aux Pays-Bas, à Brunei et Sarawak, au Nigeria (1977–81), en Thaïlande, au Gabon (1986–90) et en Norvège. En 1994, il épousa Jo Draisma, qu'il avait rencontrée à Bornéo.

Peter était membre de la Nigerian Field Society et fut Secrétaire de sa Comité de l'Association des Résidents en 1980–1. Il adhéra à la Nigerian Ornithologists' Society en 1977 et a toujours été membre de la SOOA depuis lors. Il est l'auteur de trois articles sur les oiseaux du Nigeria et du Gabon pour *Malimbus* (voir ci-dessus) et a également aidé le Rédacteur en chef par la relecture de nombreux articles et la recension de publications sur l'Afrique centrale, y compris après son retour en Europe. En Norvège, Peter et Jo s'inscrivirent au Norsk Ornitologisk Forening et, avant leur départ, le NOF demanda à Peter de faire un exposé sur les oiseaux du Gabon.

Peter a toujours été un birdwatcher, et il s'intéressa aussi aux papillons, libellules, araignées, mouches à toison, orchidées et à la nature en général. En 2000, il partit tôt à la retraite et lui et Jo s'établirent à Heerenveen dans les Pays-Bas, où ils prirent plaisir à faire de nombreux voyages pour observer les plantes et la vie animale, et il effectua aussi des recherches sur l'histoire de sa famille. En janvier 2010, on lui trouva un cancer incurable, qui commença par le confiner dans un fauteuil roulant et plus tard il fut réduit à observer de son lit les oiseaux du jardin. Mais il prenait encore plaisir à la lecture de *Malimbus* et il apprécia un article du numéro de septembre 2011 sur le Tisserin à bec grêle, qu'il avait lui-même étudié au Gabon. Il est décédé le 25 décembre 2011.

Le Conseil est très reconnaissant à Jo Alexander-Marrack de sa contribution à cette courte notice, et nous lui exprimons nos condoléances et nos meilleurs vœux de la part de tous les amis de Peter au sein de la Société.

Le Conseil de la S.O.O.A.

Arrears of subscriptions

We had hoped to include a new list of the Members of WAOS with this issue, but have been unable to do so owing to the fact that a substantial number of Members on our current list have not paid their subscriptions. I have been contacting these Members in an attempt to re-establish their subscriptions, but this is a long process and has not yet finished. Would all Members please check their subscription status with me, and provide their e-mail address (for internal use) to facilitate future communication. At the end of this year Council will decide a policy for terminating

the membership of those who have not brought their subscriptions up to date, and we hope to be able to issue a new Members List in 2013.

Tim Dodman, Treasurer and Membership Secretary,
Hundland, Papa Westray, Orkney KW17 2BU, U.K. <tim@timdodman.co.uk>

Arriérés de cotisations

Nous avons espéré inclure une nouvelle liste des Membres de la SOOA dans ce numéro, mais nous n'avons pas été en mesure de le faire en raison de ce qu'un nombre important de Membres sur notre liste actuelle ne sont pas à jour du paiement de leurs cotisations. J'ai entrepris d'entrer en contact avec ces Membres afin qu'ils renouvellent leur inscription, mais c'est une démarche qui prend du temps et se poursuit. Merci à tous les Membres de bien vouloir vérifier l'état de leur inscription avec moi et de me communiquer leur adresse internet (pour un usage interne) afin de faciliter nos échanges. En fin de cette année, le Conseil décidera d'une politique en ce qui concerne le retrait de la liste des membres de ceux qui ne seront pas à jour du paiement de leurs cotisations, et nous espérons être en mesure de publier une nouvelle Liste des Membres en 2013.

Tim Dodman, Trésorier et chargé des adhérents,
Hundland, Papa Westray, Orkney KW17 2BU, U.K. <tim@timdodman.co.uk>

W.A.O.S. membership changes Changements à la liste d'adhérents de la S.O.O.A.

New members — Nouveaux membres

PORTIER, B., Chemin de la Neuville 40, 4821 Andrimont, **Belgium**
ROSE, J., 1 bis Rue des Châtre-Sacs, 92310 Sèvres, **France**

Deaths — Décès

ALEXANDER-MARRACK, P.D.

Address changes and corrections — Changements et corrections d'adresse

RAINEY, H., 140 Argyle St, Cambridge CB1 3LS, **U.K.**
TAMUNGANG, A.S., Dept of Animal Biology, University of Dschang, PO Box 146,
Dschang, West Province, **Cameroon**
TYE, Dr A., Birdlife Cyprus, PO Box 28076, Nicosia, CY-2090, **Cyprus**
<alan.tye@birdlifecyprus.org.cy>

Tim Dodman
Treasurer and Membership Secretary